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Protokół XVII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 23 czerwca 2016 roku. 

W dniu 23 czerwca 2016 r o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła się XVII 

Sesja Rady Gminy Świercze. Na spotkaniu obecni byli Wójt Adam Misiewicz, Skarbnik Anna Puchalska, 

Sekretarz Gminy Izabela Kiela, Raca Prawny Pan Sławomir Brzeziński, Przewodniczący Rady Wiesław 

Adamiak, radni, sołtysi oraz zaproszeni goście (listy obecności w załączeniu zał. nr 1,2,3). 

Ad:1 

Przewodniczący Wiesław Adamiak powitał zgromadzonych i otworzył XVII Sesję Rady Gminy Świercze, 

na sali obecnych było 15 radnych na 15 uprawnionych.  

Ad:2 

Następnie przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 
poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Informacja Starosty Pułtuskiego i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o stanie dróg 
powiatowych na terenie Gminy oraz możliwości współpracy w zakresie ich przebudowy. 

7. Przyjęcie informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach za 
2015 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2016 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Świerczach za 2015 r. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnym Programie Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2015 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdania z wykonania planu 
finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za 2015 rok. 

a) informacja Wójta o wykonaniu budżetu gminy za 2015, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o  przedłożonym 
przez Wójta Gminy Świercze sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2015 r. 

c) zapoznanie z opinią poszczególnych Komisji Rady, 

d) dyskusja, 

11. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. 
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a)  zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

c) zapoznanie z opinią poszczególnych Komisji Rady Gminy, 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2016 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

15. Podjęcie uchwały w/s oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Świercze. 

16. Podjęcie uchwały w/s przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Świercze 
na lata 2016 – 2019. 

17. Podjęcie uchwały w/s zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla pedagoga, logopedy i nauczyciela wspomagającego oraz warunków i trybu 
obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w 
pełnym wymiarze zajęć. 

18. Podjęcie uchwały w/s wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości 
Sulkowo stanowiącej własność Gminy Świercze. 

19. Zajęcie stanowiska w/s pisma Pana Dariusza Szwejkowskiego dotyczącego zakupu działki nr. 
232/2 w Świerczach. 

20. Odpowiedzi na interpelacje. 

21. Wolne wnioski. 

22. Zamknięcie obrad. 

Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 15 radnych, porządek został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad:3 

Przewodniczący poinformował o wyłożonym protokole z XVI Sesji Rady Gminy z dnia 5 maja 2016 r. 

jeżeli nie będzie uwag  do jego treści, zostanie on przyjęty w proponowanej wersji. 

W związku z przybyciem na Sesję Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pana Włodzimierza 

Kaczmarczyka przystąpiono do realizacji pkt. 6 porządku obrad.  

Ad:6  

Pan Włodzimierz Kaczmarczyk poinformował, że na terenie Gminy Świercze znajduje się około 40 km 

dróg powiatowych, stan tych dróg jest bardzo różny, należy  robić wszystko aby utrzymać ten stan dróg 

i dążyć do ich modernizacji. Pan Kaczmarczyk poinformował że do Zarządu Dróg Powiatowych wpłynęły 

dwa pisma, jedno  dotyczy poprawy nawierzchni drogi powiatowej podpisane przez mieszkańców oraz 

Radnego Dariusza Siemborskiego. Drugie pismo pana Wójta dotyczące drogi Świerkowo - Klukowo – 
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Kałęczyn. Wójt złożył  propozycję aby w latach 2017-2018 wykonać projekt i przystąpić wspólnie do 

przebudowy we współfinansowaniu. Po krótkiej informacji radni zadawali pytania: 

- Radny Zdzisław Sionek: Stan drogi Świerkowo – Kałęczyn jest bardzo zły, w miejscowości Bruliny są 

bardzo duże dziury i pozrywane pobocza które należałoby wyrównać.  

- Radny Ryszard Flont: na zjazdach w Kościeszach na nowo wybudowanej drodze nie ma przepustów, 

druga sprawa dotyczy źle ustawionego znaku granicy miejscowości. Warto też zastanowić się nad 

naprawą starej drogi Kościesze – Prusinowice. 

- Radny Jerzy Dębski: W związku z planowaną przebudową drogi Świerkowo – Kałęczyn wskazane jest 

aby zrobić w miejscowości Klukowo rondo, gdyż jest tam niemało wypadków. 

- Radna Jadwiga Olszewska: zgłosiła stan poboczy na drodze Strzegocin – Kościesze oraz chwaliła 

współpracę z Zarządem Dróg Powiatowych. 

W nawiązaniu do zadanych pytań Pan Włodzimierz Kaczmarczyk poinformował, że droga w 

Strzegocinie posiada rękojmię – czyli zabezpieczenie wykonawcy. Wszelkie usterki są zgłaszane do 

wykonawcy i w najbliższym czasie zostaną wykonane. Sprawa dotycząca przebudowy zjazdów wymaga 

konsultacji z firmą która tą drogę wybudowała oraz nakładów finansowych. Po przeglądzie dróg i 

ocenie dyrektor zobowiązał się w miarę możliwości finansowych ZDP do przebudowy zjazdów. 

Wracając do drogi Świerkowo – Kałęczyn dyrektor poinformował, że kiedy była ta droga budowana nikt 

wtedy nie planował, że po tej drodze będzie się przemieszczał taki tonaż, dziury w nawierzchni były 

łatane po kolei,  niestety w niedługim czasie powstają następne. Taka sytuacja będzie dopóki droga ta 

nie zostanie przebudowana. Jest to niestety walka z wiatrakami. Pobocza w najbliższym czasie zostaną 

również naprawione. Dobra współpraca Zarządu Powiatowego i Gminy na pewno przyczyni się do 

szybszej realizacji tego przedsięwzięcia. Głos zabrał również Pan Wójt, który poinformował, że droga 

Kałęczyn – Klukowo - Świerkowo jest sprawą priorytetową. Jest to inwestycja bardzo kosztowna. 

Otrzymane środki na przebudowę dróg gminnych oraz modernizacja ujęcia wody w Klukówku 

finansowana w roku przyszłym powodują że możliwości finansowe naszego budżetu są ograniczone. 

Zadanie przebudowy drogi Świerkowo – Klukowo – Kałęczyn chcemy jak najbardziej rozpocząć ale 

chcielibyśmy aby dofinansowanie ze strony Gminy nastąpiło w roku 2018. 

Pan Wójt przypomniał również o prośbie dotyczącej  zamontowania bariery energochłonnej w 

miejscowości Godacze. 

Ad:4 

Wójt przedstawił informacje o pracy międzysesyjnej: 

- otrzymaliśmy dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na modernizację 

dróg gminnych, zadanie to podzielone jest na dwa etapy łączna wartość zadania ponad 3 600 000,00 

zł. I etap do końca października br. obejmuje następujące odcinki dróg: Kowalewice Włościańskie – 

Kowalewice Nowe – Brodowo, drugi odcinek od  drogi w Bylicach do tunelu, trzeci odcinek Bylice – 

Wyrzyki – Pękale, czwarty odcinek to droga Gaj – Ślubowo. Realizacja drugiego  etapu nastąpi w roku 

2017 i obejmie odcinki dróg: Kosiorowo – Dziarno wykonanie nakładki, Świercze – Świercze - Śiółki do 

wiaduktu, ul. Wrzosowa w Świerczach i ostatni odcinek z Chmielewa do Stpic.  
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- otrzymaliśmy również środki w wysokości ok 30 000 zł na drogę w  Ostrzeniewie, prace będą 

wykonane w roku bieżącym. 

- zakupiony został ciągnik Renualt oraz kosiarka do wykaszania poboczy dróg gminnych, jednocześnie 

zwracamy uwagę na bardzo zanieczyszczone pobocza w których znajdują się kamienie, druty, opony. 

Przedmioty te należy usunąć gdyż grożą one uszkodzeniem sprzętu. 

- zakupiony został autobus szkolny marki Renault Tracker za kwotę 48 900,00 zł, autobus jest w bardzo 

dobrym stanie technicznym 

- Publiczne Gimnazjum w Świerczach brało udział w programie „Na własne konto” opiekunem projektu 

była Pani Małgorzata Chełstowska, gimnazjaliści zdobyli nagrodę główną w wysokości 2000,00 zł oraz 

dodatkowo uczeń Kacper Rosłoński otrzymał nagrodę indywidualną – stypendium w wysokości 150 zł 

miesięcznie przez okres jednego roku szkolnego, 

- otrzymałem list gratulacyjny od Centrum Edukacji Obywatelskiej, list ten dotyczy Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Świeszewie, która brała udział w dwóch projektach „Szkoła demokracji” i „Śladami 

przeszłości” 

- odbyło się posiedzenie zespołu ds. wyboru „Ucznia roku” – Nagroda Gminy Świercze. W roku 

bieżącym wybrano następujących uczniów:  

PSP w Świerczach – Aleksandra Łabęda,  

PG w Świerczach – Kacper Rosłoński,  

PSP Strzegocin – Jan Więckowski,  

PSP Świeszewo - Martyna Arciszewska, 

- 2 czerwca br. odbyła się ogólnopolska debata samorządowa dot. oświaty, omawiano tematy 

dotyczące zmiany ustawy oświatowej, Karty Nauczyciela. Zmiany te zostaną ogłoszone 27 czerwca br, 

na debacie podjęto temat likwidacji małych szkół, obecna Pani Minister przedstawiła stanowisko które 

skłania się do nie likwidowania szkół, 

- w tym roku kończą się dyrektorom w PSP w Świeszewie i PSP w Strzegocinie przedłużenia powierzeń,. 

Dokonana została  ocena pracy dyrektorów. Stanowisko Kuratorium jest następujące, w przypadku 

dyrektorów którzy są pierwszy raz po konkursie i mają ocenę wyróżniającą - istnieje możliwość 

przedłużenia powierzenia stanowiska dyrektora, wniosek musi być bardzo dobrze uzasadniony. W 

przypadku dyrektorów szkół którzy już kilkukrotnie mieli przedłużane powierzenia  Kuratorium wydaje 

opinie negatywne o przedłużeniu powierzenia obowiązków. W związku z powyższym Wójt nie 

występował do Kuratorium z propozycją przedłużenia Pani Danucie Żółtek – Wroniewskiej powierzenia 

obowiązków . Został ogłoszony konkurs na dyrektora szkoły na dzień 7 lipca br.  

- 19 czerwca 2016 r. odbyło się 60 lecie Ochotniczej Straży Pożarnej w Świeszewku oraz wręczenie 

sztandaru, Wójt podziękował wszystkim, którzy brali udział w uroczystościach i dofinansowali sztandar, 

- z uwagi na sezon letni i występujące wysokie temperatury razem z przewodniczącym chcemy wystąpić 

do mieszkańców z prośbą o powstrzymanie się od podlewania ogródków w godzinach wieczornych, 

- bardzo duże emocje budzi budowa marketu przy ul. Zwycięstwa, na chwilę obecną  firma sieciowa 

nie wystąpiła z pozwoleniem na budowę, w przedmiotowej sprawie została wydana jedynie decyzja 

odmowna w/s przyłącza do sieci kanalizacji burzowej i nałożone wymagania jakie musi spełnić aby 
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włączyć się do tej kanalizacji. Wójt poinformował, że nie ma możliwości zabronienia budowy, w planie 

zagospodarowania przestrzennego jest to działka z przeznaczeniem na działalność mieszkalno – 

usługową, 

Radna Hanna Kalinowska odczytał realizację uchwał podjętych na XVI Sesji Rady Gminy Świercze w 

dniu 5 maja 2016 r. 

Ad:5  

Interpelacje radnych: 

- Radny Wacław Sakowski: trzeba zrobić coś z parkingiem w kierunku Wyrzyk przy stacji, jest bardzo 

ciężko przejechać? 

- Radny Ryszard Flont: chciałbym przypomnieć że Pan Wójt miał udzielić odpowiedzi w sprawie masztu 

na szkole, na komisjach rozmawialiśmy również o drodze w Sulkowie (wykonanie przepustu), 

- Radny Dariusz Siemborski: czy została zakupiona kosiarka oraz kiedyś było takie porozumienie z 

powiatem w sprawie równania poboczy i łatania dziur czy to nadal obowiązuje.  

Ad:7 

Informacje o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach za 2015 rok  oraz 

potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2016 rok przedstawiła Pani Magdalena Szulecka – kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Stanowiska poszczególnych komisji odczytali przewodniczący: 

„Komisje zapoznały się z przedstawioną informacją”. Informacja została przyjęta przez Radę Gminy. 

Dokument stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad:8  

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Świerczach za 2015 rok przedstawiła Pani 

Monika Sosnowska – Grzesiak – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej. Stanowiska komisji 

przedstawili przewodniczący komisji: „Komisje zapoznały się z przedstawionym sprawozdaniem”. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę Gminy i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad:9  

Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomani za rok 2015 

przedstawiła Pani Elżbieta Górajczyk. Stanowiska Komisji odczytali przewodniczący komisji: ”Komisje 

zapoznały się z przedstawionym sprawozdaniem”. Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę Gminy i 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Adamiak zarządził 10 minutową przerwę. Obrady 

wznowiono o godz. 12.10. Stan radnych obecnych na sali obrad 14, nieobecny radny Dariusz 

Siemborski.  

Ad:10 

a) Informację o wykonaniu budżetu Gminy za 2015 rok przedstawił Pan Wójt: 

Dochody budżetu Gminy Świercze planowane na rok 2015 po zmianach w kwocie 16.308.873,58 zł , 

zostały wykonane w kwocie 16.125.369,57 zł, co stanowi 98,87% planu. Zaplanowane po zmianach 
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dochody bieżące w kwocie 14.773.328,99 zł zostały osiągnięte w kwocie 14.782.723,54 zł tj. 100,06% 

planu, dochody majątkowe zaplanowane po zmianach w kwocie 1.535.544,59 zł wykonano do 

wysokości 1.342.646,03 zł, co stanowi 87,44% planu. 

Na wydatki budżetowe gminy w roku 2015 zaplanowano po zmianach 15.971.682,58 zł, kwota ta 

została wykorzystana do wysokości 15.648.038,60 zł, co stanowi 97,97% planu. Wydatki bieżące 

planowane w kwocie 14.639.269,04 zł zrealizowano w kwocie 14.318.014,84 zł ( 97,81%), w tym 

przekazano dotacje podmiotowe dla : 

- Gminnej Biblioteki Publicznej w Świerczach w kwocie 142.000,00 zł, 

- Niepublicznego Przedszkola "Akademia Malucha" w Świerczach w kwocie 80.973,16 zł. 

Wydatki majątkowe planowane na rok 2015 po zmianach w kwocie 1.332.413,54 zł zrealizowano do 

wysokości 1.330.023,76zł, co stanowi 99,82% planu. 

Plan przychodów na rok 2015 po zmianach wynosił 477.000,00 zł w tym: 

- kredyty 105.000,00 zł, 

- wolne środki 372.000,00 zł. 

Przychody zrealizowano w kwocie 493.678,16 zł w tym: 

- 105.000,00 zł - gmina zaciągnęła kredyt długoterminowy w Banku Spółdzielczym w Nasielsku z 

przeznaczeniem na spłatę kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych; ; 

- 388.678,16 zł - wolne środki. 

Plan rozchodów na rok 2015 wynosił 814.191,00 zł i został zrealizowany w 100% . Gmina zgodnie z 

planem dokonała spłat: w kwocie 189.191,00 zł pożyczek zaciągniętych w Banku Gospodarstwa 

Krajowego na wyprzedzające finansowanie realizowanych w ramach PROW projektów: "Budowa 

kanalizacji sanitarnej w Świerczach od ul. Kolejowej do ul. Wesołej z przejściem pod torami", 

"Modernizacja świetlic wiejskich na terenie gminy Świercze" oraz w kwocie 625.000,00 zł rat kredytów  

zaciągniętych w latach ubiegłych. 

Zobowiązania gminy na dzień 31 grudnia 2015 roku z tytułu zaciągniętych kredytów oraz 
wyemitowanych obligacji wynosiły 6.096.400,00 zł, co stanowi 37,81 % wykonanych dochodów , w 
tym: 

* kredyt w Banku Spółdzielczym w Pruszkowie um. Nr IB/02/2011                1 519 900,00 zł 

* kredyt w Banku Ochrony Środowiska w Warszawie um. Nr S/19/07/2012            175 500,00 zł 

* kredyt w Banku Ochrony Środowiska w Warszawie um. Nr S/20/07/2012         1 299 000,00 zł 

* obligacje w Banku Ochrony Środowiska w Warszawie um. z dn. 24 sierpnia 2012 r. 1700 000,00 zł 

* kredyt w Getin Noble Bank S.A. w Warszawie um. Nr S1978/Ko/2014 929 000,00 zł 

* kredyt konsolidacyjny w Banku Spółdzielczym w Nasielsku um. Nr 3/2/2015/UG 368 000,00 zł 

* kredyt w Banku Spółdzielczym w Nasielsku um. Nr 158/164/2015/UG              105 000,00 zł 
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Budżet gminy na dzień 31 grudnia 2015 roku zamknął się nadwyżką w kwocie 477.330,97 zł. Na koniec 
2015 roku stan zobowiązań jednostek( są to zobowiązania niewymagalne) wynosił 626.112,71 zł , w 
tym: 

* z tytułu wynagrodzeń, dodatkowego wynagrodzenia rocznego oraz pochodnych 545.431,24 zł 

* z tytułu dostaw towarów i usług         80.681,47 zł 

Należności budżetowe gminy na dzień 31.12.2015 r. wynosiły: 

1. z tytułu podatków i opłat       169 466,94 zł 

w tym   

- w podatku dochodowym płaconym w formie karty podatkowej       2.247,00 zł 

- w podatku od nieruchomości          41 364,11 zł 

-  w podatku rolnym           66 057,53 zł 

-  w podatku leśnym                          3 846,70 zł 

- w podatku od środków transportowych       25 877,60 zł 

- w podatku od czynności cywilnoprawnych                      40,00 zł 

- w opłacie za zajęcie pasa drogowego                           50,00 zł 

- w udziałach gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych                73,00 zł 

- naliczone odsetki od zaległości podatkowych       29 911,00 zł 

( Należności wymagalne na dzień 31 grudnia 2015 r. z tytułu podatków i opłat wynosiły 139 383,94 zł). 

2.  z tytułu opłaty śmieciowej wraz z naliczonymi odsetkami     67 314,80 zł 

w tym: należności wymagalne        65 880,80 zł 

3. z tytułu opłat za najem, dzierżawę mienia komunalnego wraz z odsetkami   13 219,66 zł 

 w tym: należności wymagalne        13 219,66 zł 

4. z tytułu opłat za odprowadzone ścieki wraz z odsetkami    4 343,99 zł 

w tym: należności wymagalne        4 343,99 zł 

5. z tytułu wypłaconych zaliczek alimentacyjnych i świadczeń z funduszu alimentacyjnego 416 200,16 

zł 

- w tym: należności wymagalne        416 200,16 zł 

6. z tytułu opłat za świadczone usługi opiekuńcze                                                   2 172,00 zł 

 w tym: należności wymagalne                    532,00 zł 

7. z tytułu pozostałych należności       18 564,49 zł 

* Skutki obniżenia przez Radę Gminy górnych stawek podatkowych wyniosły   575 959,33 zł 

- w podatku od nieruchomości        286 219,50 zł 

- w podatku rolnym         176 230,83 zł 

- w podatku od środków transportowych      113 509,00 zł 

* Skutki udzielonych przez Radę Gminy ulg i zwolnień wyniosły     194 369,89 zł 

w tym:  

- w podatku od nieruchomości        193 533,39 zł 

- w podatku od środków transportowych             836,50 zł 

* Wójt umorzył zaległości podatkowe wraz z odsetkami na łączną kwotę                 12 760,30 zł 

w tym:  

- w podatku od nieruchomości        4 315,00 zł 

- w podatku rolnym         8 302,30 zł 

- w podatku leśnym           101,00 zł 
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- odsetki od zaległości podatkowych           42,00 zł 
 

Plan dochodów dotacji celowych na zadania zlecone na rok 2015 po zmianach wynosił 2.168.900,68 zł 
został zrealizowany do wysokości 2.165.672,72 zł, co stanowi 99,85 % planu. 

Plan wydatków związanych z realizacją zadań zleconych na rok 2015 po zmianach wynosił 2.168.900,68 
zł i został zrealizowany do wysokości 2.165.672,72 zł, co stanowi 99,85% planu. 

Zadania bieżące z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania zlecone gminie ustawami 
realizowane w 2015 roku: 

- zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 
produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego 
zwrotu poniesionych przez gminę - 402.901,68 zł, 

- funkcjonowanie Urzędu Stanu Cywilnego ( w tym m.in. : prowadzenie ksiąg stanu cywilnego - urodzeń, 
małżeńskich, zgonów, sporządzanie stosownych aktów , wydawanie dowodów osobistych) - 38.281,00 
zł, 

- prowadzenie i aktualizacja rejestru wyborców - 814,00 zł, 

- przygotowanie i przeprowadzenie wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej - 20.004,57 zł, 

- przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu - 13.404,88 zł, 

- przygotowanie i przeprowadzenie referendum ogólnokrajowego - 9.231,96 zł, 

- realizacja zadań z zakresu obrony cywilnej - 175,00 zł, 

- wyposażenie klas I, II, IV szkoły podstawowej, I klasy gimnazjum w podręczniki, materiały edukacyjne 
lub ćwiczeniowe - 33.440,67 zł, 

- świadczenia rodzinne, świadczenia z Funduszu  Alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia 
emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego - 1.577.932,00 zł, 

- składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy 
społecznej i niektóre świadczenia rodzinne - 13.462,08 zł , 

- specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone dla trojga chorych dzieci - 55.441,98 zł, 

- realizacja programu Karta Dużej Rodziny - 582,90 zł. 

Plan dochodów dotacji celowych na zadania własne na rok 2015 po zmianach wynosił 664.683,00 zł, 
dochody te zrealizowano w kwocie 646.688,06 zł tj. 97,29 % planu. 

Plan po zmianach wydatków związanych z realizacją zadań własnych finansowanych dotacjami w 2015 
r. wynosił 664.683,00 zł, środki te wydatkowano w kwocie 646.688,06 zł,  co stanowi 97,29 % planu. 

Na dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy 
uczniom w 2015 r.  - "Wyprawka szkolna" wydatkowano kwotę 3.925,00 zł  ( zadanie w 100% 
sfinansowane dotacją). 

W roku 2015 gmina otrzymała z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie dotacje na realizację zadań: 
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- "Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu na terenie gminy Świercze"  w kwocie 15.118,00 zł (85% 
wartości kosztów kwalifikowalnych zadania); 

- "Bezpieczne bociany białe w Gminie Świercze" w kwocie 7.500,00 zł (87% wartości kosztów 
kwalifikowalnych zadania)  

Plan dochodów zadań realizowanych z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
na rok 2015 po zmianach wynosił 67.725,00 zł, realizacja 67.900,70 zł tj. 100,26 % planu. 

Wydatki związane z realizacją gminnego programu rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
zwalczania narkomanii zaplanowane na rok 2015 po zmianach w kwocie 68.500,00 zł wykonano do 
wysokości 68.306,62 zł tj. 99,71 % planu. 

Rada Gminy Świercze Uchwałą Nr 225/XXX/2014 z dnia 27 marca 2014 r. wyraziła zgodę na 

wyodrębnienie środków funduszu sołeckiego w 2015 roku. 

Na wydatki realizowane w ramach funduszu sołeckiego zaplanowano kwotę 295.029,47 zł w tym na 

wydatki bieżące kwotę 220.764,17 zł , na wydatki majątkowe kwotę 74.265,30 zł. Wydatki bieżące 

wykonano do wysokości 218.786,75 zł (tj.99,10 % planu) zaś wydatki majątkowe do wysokości 

73.854,56 zł ( tj. 99,45 % planu). 

W budżecie Gminy Świercze na rok 2015 uchwalonym w dniu 29 stycznia 2015 r.  uchwałą Nr 

25/IV/2015 Rady Gminy Świercze przyjęto plan dochodów budżetowych w kwocie 15.399.845,14 zł, 

plan wydatków budżetowych w kwocie 14.997.654,14 zł, nadwyżkę budżetową w kwocie 402.191,00 

zł. Na dzień 31 grudnia 2015 roku, w wyniku zmian dokonanych w ciągu roku budżetowego uchwałami 

Rady Gminy i zarządzeniami Wójta Gminy plan dochodów budżetowych wynosił 16.308.873,58 zł, plan 

wydatków budżetowych 15.971.682,58 zł, planowana nadwyżka zmniejszyła się do  kwoty 337.191,00 

zł. 

b) Pozytywna opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr Ci.94.2016 z dnia 5 kwietnia 

2016 r.) w/s wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Świercze sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy za 2015 r. odczytała Pani Skarbnik – Anna Puchalska. 

c) Przewodniczący poszczególnych komisji stałych odczytali stanowiska, wszystkie komisje 

pozytywnie zaopiniowały przedstawione sprawozdanie. 

d) z uwagi na przedstawioną  przez Wójta wyczerpującą informację radni nie mieli pytań, 

Rada Gminy Świercze przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

Ad:11 

Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2015 rok, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

Ad:12  

Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia/nie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. Stan radnych obecnych na sali obrad 14 uprawnionych do głosowania. 

a) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium: 
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Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  - Radny 

Jerzy Dębski (Uchwała nr 1/2016 z dnia 12 maja 2016 r.) 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej: 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie przedstawionego wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Uchwała nr Ci.177.2016 z dnia 23 maja 2016 r.) odczytała Radna Hanna 

Kalinowska, 

c) zapoznanie z opiniami poszczególnych Komisji Rady Gminy, 

Przewodniczący poszczególnych komisji stałych przedstawili  opinie wypracowane na 

posiedzeniach komisji – Komisje jednogłośnie wnioskują o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Świercze. 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z 

tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały w/s udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Świercze z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Ze względu na dużą ilość obowiązków  dyrektorów szkół związanych z zakończeniem roku szkolnego 

przystąpiono do omawiania pkt. 17. 

Ad:17 

Informacji udzielił Pan Wójt, Karta Nauczyciela zobowiązuje organy prowadzące szkoły do określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 

obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, między 

innymi pedagogów, logopedów w celu wspomagania uczniów oraz określenia zasad udzielania i 

rozmiaru zniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz szczegółowych zasad 

zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych, opiekuńczych. Projekt Uchwały został wypracowany na spotkaniu wójta i dyrektorów 

szkół.  Proponuje się podwyższenie wymiaru godzin dla logopedy do 22 godzin tygodniowo, dla 

pedagoga do 26 godzin oraz dla nauczyciela wspomagającego do 24 godzin tygodniowo. Na 

stanowiskach  kierowniczych zwiększenie o jedną godzinę, zmiana dotyczy jedynie stanowiska 

dyrektora i w-ce dyrektora PSP w Świerczach ze względu na zmniejszenie liczby oddziałów w tej 

placówce. Uchwała była opiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego w Pułtusku, radna Hanna 

Kalinowska odczytała pismo ZNP OP/33/2016 z dnia 15 czerwca 2016 r.  które nie wnosi uwag i 

zastrzeżeń do projektu uchwały. Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili stanowiska, 

wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radna Hanna Kalinowska odczytała 

projekt uchwały, przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie.  

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. Obrady wznowiono o godz. 13.14. 

Ad:13 

Zmiany w budżecie przedstawiła Pani Skarbnik – Anna Puchalska, zmiany w uchwale budżetowej 

związane są z wprowadzeniem do budżetu dwóch zadań inwestycyjnych. Przebudowa drogi gminnej 
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Ostrzeniewo – Kowalewice Włościańskie, wartość kosztorysowa zadania wynosi 123 326,00 zł. Drugie 

zadanie to przedsięwzięcie ” Program Rozwoju Obszarów Wiejskich szansą na skok cywilizacyjny dla 

Gminy Świercze dzięki inwestycjom budowy dróg na terenach wiejskich” realizowane dwuetapowo, I 

etap w roku 2016, natomiast etap II w roku 2017. Wartość kosztorysowa I etapu to kwota 1 625 719,00 

zł, gmina otrzyma  dofinansowanie w wysokości 63,63% wartości zadania w kwocie 1 034 444,00 zł 

udział własny gminy w 2016 roku wyniesie 591 000,00 zł.  

Zmniejszamy wydatki majątkowe o kwotę 4 752,00 zł, zmiana przedsięwzięcia realizowanego w 

ramach funduszu sołeckiego wsi Świerkowo –Zakup i montaż wiaty przystankowej w miejscowości 

Świerkowo. Pani Skarbnik poinformowała iż nie planowała zaciągnięcia kredytu, budżet zamknął się 

nadwyżką, która przeznaczona była na rozchody w kwocie 302 000.00 zł. Po zmianach deficyt budżetu 

wyniesie 289 000,00 zł. Gmina musi zaciągnąć kredyt w wysokości 591 000,00 zł na sfinansowanie 

deficytu 289 000,00 zł oraz na spłatę rat kredytowych w wysokości 302 000,00 zł. Przewodniczący 

poprosił o odczytanie  stanowisk komisji stałych, wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania, za jego przyjęciem 

głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 14 

Głos zabrała Pani Skarbnik która poinformowała, że omawianą uchwałą doprowadza się do zgodności 

dochodów, wydatków, przychodów przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej i budżecie gminy 

Świercze. Stanowiska komisji przedstawili przewodniczący - Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania, za jego przyjęciem 

głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Ad: 15 

Informację na temat oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Świercze przedstawiła Pani Magdalena 

Szulecka  - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Ocena zasobów jest przygotowywana w 

oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Opracowanie to obejmuje 

infrastrukturę, kadrę pomocy społecznej, organizacje pozarządowe oraz nakłady finansowe na pomoc 

społeczną  bez względu na podmiot je finansujący i realizujący. Ocena obejmuje osoby i rodziny 

korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów z jakimi zwracają się o pomoc. 

Przedstawiona ocena jest materiałem poglądowym. Stanowiska komisji kolejno przedstawili ich 

przewodniczący: „Komisje zapoznały się z przedstawioną oceną”. Radna Hanna Kalinowska odczytała 

projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 16 

Gminny Program Wspierania Rodziny dla Gminy Świercze na lata 2016 – 2018 przedstawiła również 

Pani Magdalena Szulecka. Głównym celem Programu jest zmniejszenie dysfunkcji oraz wzrost 

umiejętności radzenia sobie rodziny w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczej. Podmiotem 

realizującym ten cel na poziomie gminy jest Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Świerczach, 

którego podstawowym zadaniem jest bezpośrednie organizowanie i wykonywanie zadań związanych 

z zaspokojeniem potrzeb jednostek i rodzin pozostających w trudnej sytuacji życiowej poprzez 

rozpoznawanie tych potrzeb, bezpośrednie i pośrednie udzielanie świadczeń w formie pieniężnej, 
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rzeczowej i usługowej. Stanowiska poszczególnych komisji przedstawili przewodniczący komisji: 

„Komisje zapoznały się z przedstawionym programem”. Projekt uchwały odczytała radna Hanna 

Kalinowska, przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 18 

Pismo Pani Izabeli Mrozewskiej,  która zwróciła się do Gminy o sprzedaż działki odczytał 

Przewodniczący Rady. Następnie Pan Wójt poinformował,  że działka Pani Mrozewskiej nie posiada 

dostępu do drogi publicznej. Nabycie przedmiotowej nieruchomości umożliwiłoby zainteresowanej 

uzyskanie dostępu do drogi. Działka nr 39/3 o powierzchni 0,23 ha została pozyskana przez Gminę od 

Skarbu Państwa. Wójt proponuje sprzedać działkę  w trybie przetargowym jako działkę budowlaną, 

gdyż ma dostęp do drogi, jest to dawne siedlisko. Może też być więcej chętnych i gdyby 

wnioskodawczyni nie nabyła tej nieruchomości to będzie musiała wystąpić do sądu o ustanowienie 

drogi koniecznej. Stanowiska komisji przedstawili przewodniczący komisji: ”Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”. Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do 

głosowania, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:19 

Na salę obrad wrócił radny Dariusz Siemborski.  

Przewodniczący poinformował, że Pan Dariusz Szwejkowski złożył pismo w/s zakupu działki nr 232/2 

w Świerczach. Wpłynęło również do Wójta pismo  Pana Szwejkowskiego dotyczące rozwiązania umowy 

dzierżawy omawianej działki. Na poprzedniej sesji była omawiana uchwała w/s sprzedaży tej działki 

jednak nie została ona podjęta. W chwili obecnej nie ma konieczności sprzedaży działki, w planach kolei 

jest wizja dotycząca przebudowy przejścia w Świerczach, być może działka zostanie wykorzystana na 

parking dla osób dojeżdżających do pracy jeżeli rzeczywiście przejazd zostanie przesunięty. Stanowiska 

komisji przedstawili przewodniczący Komisji: „Komisje negatywnie ustosunkowały się do złożonego 

pisma.” Przystąpiono do głosowania. Rada jednogłośnie negatywnie ustosunkowała się do pisma Pana 

Dariusza Szwejkowskiego. 

 

Ad: 20  

Interpelacja Radnego Wacława Sakowskiego: Wójt poinformował, że w roku 2015 występował do PKP 

PLK z pismem w sprawie drogi, nastąpiło jakieś nie porozumienie gdyż PKP odesłało sprawę do 

inżyniera kontraktu, czyli do firmy która wykonywała modernizację linii kolejowej. Firma w 

korespondencji stwierdziła, że nie mieli poprawy tej drogi w zadaniach aczkolwiek jeżeli PKP zapłaci za 

naprawę tej drogi to firma ją wykona. Wszelkie parkingi nie zostały wykonane miały je budować Koleje 

Mazowieckie. W dniu 25 stycznia br odbyło się spotkanie z przedstawicielem PKP PLK na którym 

ustalono, że firma dokona utwardzenia tego terenu. Uzyskano zgodę od PKP SA która jest właścicielem 

działki na utwardzenie parkingu. Z ustaleń wynika, że wstępny projekt jest na ukończeniu, niemniej 

jednak wójt wystąpi pisemnie do PKP PLK o informację odnośnie zawansowania prac.  

Interpelacja Radnego Ryszarda Flonta w/s sprawie masztu: Wójt poinformował ze firma Raxel żadnych 

pieniędzy nie wnosi za stojący masz, do końca czerwca firma ma się zadeklarować czy maszt zostanie 
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zdemontowany lub czy też zostanie podpisana umowa dzierżawy.  Przepust w Sulkowie został ujęty w 

planach w miesiącu lipcu prace zostaną wykonane. 

Interpelacja Radnego Dariusza Siemborskiego: Wójt poinformował, że na początku w informacji z pracy 

wójta wspominał o zakupie sprzętu do koszenia poboczy, natomiast współpraca z Zarządem Dróg 

Powiatowych nadal jest prowadzona, gmina udostępnia równiarkę na drogi powiatowe natomiast 

powiat w zamian łata dziury w drogach gminnych. 

Ad:21 

Radna Hanna Kalinowska – na ul. Zwycięstwa należy uporządkować zaniedbane działki. Wójt 

poinformował że część działek w miejscowości Świercze została przez właścicieli już uporządkowana, 

kolejni otrzymają wezwania do ich sprzątnięcia. 

Radny Zdzisław Sionek – część krzeseł w świetlicy wiejskiej zaczyna się rozpadać, nie trzymają śruby, 

należy zgłosić tę usterkę do producenta,  

Radny Jerzy Dębski – w dniu 1 czerwca  weszła ustawa o dekomunizacji nazw miast i ulic, 

poszczególnych obiektów użyteczności publicznej powinniśmy się tej sprawie się przyjrzeć. Wójt 

poinformował, że ustawa ta wchodzi po trzech miesiącach od ogłoszenia i mamy rok na zmianę nazwy 

szkoły w Strzegocinie. Jeżeli tego nie zrobimy uczyni to Wojewoda.  

Radny Dariusz Siemborski – zdementował informacje o potajemnym zbieraniu podpisów pod pismem 

w sprawie przebudowy drogi w Kowalewicach do Zarządu Dróg Powiatowych, podpisy były zbierane 

przez mieszkańców, użytkowników tej drogi, jak również w jego sklepie.  

Ad: 22 

Przewodniczący o godz. 14.03 zamknął  XVII Sesję Rady Gminy. 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

                  Wiesław Adamiak 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Dębska 


